
Protokół Nr XXX/2017
 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia 16 lutego 2017 r.

 
Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła XXX sesję Rady
Gminy Barciany. Powitała Wójta Gminy  - Ryszarda Kozyrę,  Sekretarza Gminy – Annę Tereszko,
Skarbnika Gminy – Iwonę Bepirszcz oraz Prezesa Aeroklubu Krainy Jezior Pana Stanisława Toł-
wińskiego, a także Dyrektora Klubu Pana Adama Dzięcioła. Powitała następnie  zaproszonych go-
ści:  dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych, sołtysów, protokolantkę, redaktorów Te-
lewizji Mazurskiej. Powitała członków Rady Gminy Barciany. Na podstawie listy obecności stwier-
dziła quorum – 14 obecnych radnych. Nieobecny był radny Piotr Drozd, którego przyczyn nieobec-
ności nie zna. W trakcie obrad przybył radny Piotr Drozd.
 
Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że kolejnym
punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  stwierdziła,  że  protokół
z XXIX sesji  z dnia 31 stycznia br.  był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy są
uwagi  do  treści  protokołu.  Uwag  nie  zgłoszono.  Zapytała  następnie,  kto  jest  za  przyjęciem
protokołu.  W głosowaniu  jawnym  za  przyjęciem  protokołu  z  poprzedniej  sesji  głosowało  15
radnych.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała,  że
zgodnie  z  §  25 ust.  3  Statutu  Gminy Barciany Radni  otrzymali  powiadomienie  o sesji  wraz  z
materiałami 7 dni  przed sesją.   Dodała,  że zgodnie z  § 31 Statutu Gminy można przedstawiać
wnioski w sprawie zmian porządku obrad. Stwierdziła, że nie wpłynął żaden wniosek.
 
Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  przedstawiła
porządek obrad:    

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

2.  Powołanie sekretarza obrad.

3.  Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Gminy.

4.  Przedstawienie porządku  obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.

5.  Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między

sesjami.

6. Interpelacje i zapytania Radnych.

7.  Projekt  uchwały w sprawie  zmian  w uchwale  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy

Finansowej Gminy  Barciany na lata 2017-2031.
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8.  Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Barciany na 2017 rok.

9.  Projekt uchwały w sprawie  projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do

nowego ustroju szkolnego.

10. Projekt uchwały w sprawie Gminnego programu  przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz

ochrony ofiar przemocy w rodzinie.               

11.  Sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów

Alkoholowych i Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Barciany za 2016

rok.

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

13. Wolne wnioski i informacje.                                                                                                             

14. Wnioski mieszkańców.                                                                                                                     

15. Sprawy różne.                                                                                                                                   

16. Zakończenie obrad.

Ad  5. Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad jest  informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i
działaniach między sesjami. Jednak w pierwszej kolejności poprosiła Pana Stanisława Tołwińskiego
o zabranie głosu.

Pana Stanisław Tołwiński - Prezes Aeroklubu Krainy Jezior powiedział, że to jest już kolejny raz,
kiedy przybywa na na obrady sesji podziękować za współpracę, za wsparcie imprezy. Jest to cały
cykl działań. W międzyczasie odbywa się duża impreza – Mazury Air Show, która w ubiegłym roku
zrealizowano już po raz 18. Ta impreza jest znana w całym kraju, ale także za granicą. Powiedział,
że jesteśmy razem twórcami marki regionu. Wraz z panem dyrektorem – społecznym przybył po-
dziękować za wsparcie. Dla nich najważniejsze jest zrozumienie serca. Przekazał następnie dyplom
na ręce Przewodniczącej Rady Gminy  za wsparcie ze strony Rady. Dla Wójta Gminy wręczył po-
dziękowania dodając, że zawsze może liczyć na wsparcie Urzędu, pracowników.  

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra podziękował za słowa uznania.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała i życzyła dalej
realizacji pasji. Poprosiła następnie radnego Zbigniewa Stanickiego o zabranie głosu.

Radny Zbigniew Stanicki  powiedział,  że  w uzgodnieniu  z  Panem Wójtem,  przed  każdą  sesją,
godzinę lub dwie,  będą dostępni dzielnicowi – w sali nr 5. Dodał, że w GOPS-ie także są dostępni
w każdą środę. Powiedział także, ze jest możliwy kontakt telefoniczny na telefony służbowe.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy  – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie
informacji Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza o wykonaniu
uchwał Rady.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy
i pracach w okresie międzysesyjnym  (informacja stanowi załącznik do protokołu).  Dodał, że w
sprawie zatoczek autobusowych w miejsc. Drogosze rozmawiał z projektantami z Zarządu Dróg
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Wojewódzkich.  Zaproponował,  aby w miejsce dyskusyjnej  zatoczki  powstał  chodnik.  Dodał,  że
będzie informował radnych o dalszych losach tej sprawy.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną
informację.

Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
interpelacji i zapytań Radnych.
   

Radny Piotr Drozd zgłosił interpelację w sprawie mostu w Krelikiejmach. Most ten usytuowany jest
na drodze gminnej w kierunku do Państwa Hrycyk. Został uszkodzony jesienią w wyniku powodzi. 
Uważa, że warto by wystąpić do Ministerstwa o jakieś wsparcie na ten cel, bo w tym czasie Woje-
woda ogłosił klęskę. Zaproponował, by wziąć wyciąg ze stacji hydrologiczno – meteorologicznej 
z Kętrzyna, bo suma opadów była przekroczona 300-krotnie.  Powiedział następnie, że w wyniku 
tej samej powodzi zostały uszkodzone mosty na drodze powiatowej Nr 1398N w miejscowości Sil-
giny na rzece Liwna, Zolka oraz w Krelikiejmach na rzece Runa, Guber. To są jego spostrzeżenia 
i mieszkańców. Tez może warto by było w tej sprawie wystąpić do Ministerstwa, zgłaszał już tę 
sprawę do Starosty. Zgłosił następnie kolejne interpelacje w sprawie:

– drogi do Maciejek od drogi powiatowej – jest to odcinek drogi gminnej, mieszkańcy sugero-
wali wykopanie rowu, aby wody opadowe z tej drogi mogły spływać,

– odcinek drogi gminnej w Momajnach „na domki” - podsypać.
Podziękował następnie Wójtowi Gminy za wsparcie pisma, które przekazał do Wojewody.

Radna Marianna Stefańska  powiedziała, że na sesji czerwcowej ubiegłego roku zgłaszała interpela-
cję w sprawie słupa energetycznego położonego na działce nr 26/6 na ulicy Wiosenej. Interpelacja 
została przekazana do firmy Orange, nadal nie ma odpowiedzi. Powiedziała następnie, że na zamku 
w Barcianach jesienią były robione porządki. Przed zamkiem pozostało wiele zanieczyszczeń, deski
itp. Jest niebezpiecznie. Następnie przekazała podziękowania od mieszkańców Starego Dworu Bar-
ciańskiego, ponieważ mają już oświetlenie uliczne.    

  
Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad 7 - 8 .  Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła  Panią
Skarbnik o omówienie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Barciany na lata 2017-2031 oraz zmian w budżecie gminy na 2017 rok.   

 Skarbnik Gminy – Iwona Bepirszcz powiedziała, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej
wynikają ze zmian w budżecie.  Przedstawiła zaistniałe zmiany:
 

– zmniejsza  się  plan  wydatków w rozdziale  75023 „Urzędy Gmin” § 4300 „Zakup usług
pozostałych” o kwotę 6000,00 zł,

– zwiększa się plan wydatków w rozdziale 75023 „Urzędy Gmin” § 4170 „Wynagrodzenia
bezosobowe” o kwotę 4.000,00 zł,

– zwiększa się plan wydatków w rozdziale 75023 „Urzędy Gmin” § 4580 „Pozostałe odsetki”
o kwotę 2000,00 zł,

– zmniejsza się plan wydatków w rozdziale 90002 „Gospodarka odpadami” § 4210 „Zakup
materiałów i wyposażenia” o kwotę 1.000,00 zł,

– zwiększa się  plan wydatków w rozdziale  90002 „Gospodarka odpadami” §  4170
„Wynagrodzenia bezosobowe” o kwotę 1.000,00 zł,
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– zmniejsza się plan wydatków w rozdziale 90013 „Schroniska dla zwierząt” § 4300 „Zakup
usług pozostałych” o kwotę 500,00 zł,

– zwiększa się plan wydatków w rozdziale 90013 „Schroniska dla zwierząt” § 4210 „Zakup
materiałów i wyposażenia” o kwotę 500,00 zł,

– zmniejsza się plan wydatków w rozdziale 60016 „Drogi publiczne gminne” § 4210 „Zakup
materiałów i wyposażenia” o kwotę 15 000,00 zł,

– zwiększa  się  plan  wydatków  w  rozdziale  75023  „Urzędy  Gmin”  §  6050  „Wydatki
inwestycyjne jst” o kwotę 15 000,00 zł,  

– na wniosek Pani kierownik GOPS w związku z decyzją wojewody warmińsko-mazurskiego
zwiększa  się  plan  wydatków  w  rozdziale  85213  §  4130   Składki  na  ubezpieczenie
zdrowotne za osoby pobierające świadczenia rodzinne w kwocie 809,00 oraz składki na
ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobierające zasiłki stałe  o kwotę 171,00 zł,

– zmniejsza się plan wydatków w rozdziale 85214 Zasiłki okresowe § 3110 o kwotę 60 297,00
zł,

– zwiększa się plan wydatków w rozdziale 85216 § 3110 Zasiłki stałe o kwotę 12 326,00 zł,
– zmniejsza się plan wydatków w rozdziale 85219 Ośrodki pomocy społecznej § 4110 składki

na ubezpieczenie społeczne o kwotę 360,00 zł,
– zmniejsza się plan wydatków w rozdziale 85230 § 3110 Pomoc w zakresie dożywiania o

kwotę 58 848,00 zł,
– zwiększa się plan wydatków w rozdziale 85501 § 3110 świadczenia wychowawcze o kwotę

67 128,00 zł oraz § 4260 zakup energii o kwotę 1100,00 zł,
– zmniejsza  się  plan  wydatków  w  rozdziale  85502  §  3110  świadczenia  rodzinne  i

alimentacyjne o kwotę 202 646,00 zł oraz 4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników o
kwotę 6 436 zł.

 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   podziękowała  za
omówienie projektów uchwał. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas
poprosiła o  przedstawienie wyników opiniowania  projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.   

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 6 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  w sprawie  uchwalenia
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  8 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt  uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   podziękowała  za
przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.  Odczytała treść tego projektu, a następnie poddała
go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały,
głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Następnie  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas   poprosiła  o
przedstawienie wyników opiniowania   projektu uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na
2017 rok w obrębie poszczególnych Komisji.
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Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 6 obecnych członków komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie gminy
na 2017 rok.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  8 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie
gminy na 2017 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas podziękowała
za przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji.  Odczytała  treść  tego  projektu,  a  następnie
poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało za przyjęciem projektu
uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).
  

Ad 9.   Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym  punktem porządku obrad sesji jest projekt uchwały w sprawie  projektu dostosowania sieci 
szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. Poprosiła Sekretarza Gminy o za-
branie głosu.

Sekretarz Gminy - Pani Anna Tereszko omówiła niniejszy projekt uchwały.  Przedstawiła założenia
ustaw  oraz  ocenę  skutków  tych  regulacji.   Powiedziała,  że  w  Gminie  Barciany  dotychczas
funkcjonują cztery Zespoły Szkół w skład, których wchodzą szkoły podstawowe wraz z oddziałami
przedszkolnymi  i  gimnazja  publiczne.  Ustawodawca  dał  możliwość  organom  prowadzącym
włączenia gimnazjum publicznego w strukturę szkoły podstawowej. Z tego instrumentu skorzystała
Gmina Barciany. W niniejszej uchwale zaproponowano następującą strukturę dostosowania sieci
szkół podstawowych i gimnazjum:
1) Szkoła Podstawowa im. Straży Granicznej w Barcianach staję się z dniem 1 września 2017r. 
ośmioletnią szkołą podstawową;
2) Szkoła Podstawowa w Drogoszach staję się z dniem 1 września 2017r. ośmioletnią szkołą 
podstawową;
3) szkoła Podstawowa w Windzie  staję się z dniem 1 września 2017r. ośmioletnią szkołą 
podstawową;
4)  Szkoła  Podstawowa im.  Jana  Pawła  II  w Mołtajnach   staję  się  z  dniem 1  września  2017r.
ośmioletnią szkołą podstawową.
Dodała, ze projekt będzie podejmowany w dwustopniowej procedurze. Niniejszy projekt podlega
zaopiniowaniu przez związki zawodowe.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie
projektu uchwały. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski, który powiedział, że docze-
kaliśmy się następnych zmian w oświacie. Utworzyliśmy zespoły szkół i dzięki temu nie mamy, aż
takich kłopotów jak inne samorządy. Mniejszym bólem będzie tworzenie, podejmowanie uchwały
intencyjnej celem tworzenia szkół podstawowych . Myśli, ze po podjęciu dzisiejszej uchwały Kura-
torium zaakceptuje naszą propozycję i do końca marca powinna zostać podjęta stosowna  uchwała o
powstaniu sieci szkół.  Przytoczył wypowiedź  o tym, by ojczyzna była ” bogata, otwarta ( dot. gra-
nic) i mądrej edukacji. Życzył również przede wszystkim dyrektorom wytrwałości.  
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W związku z wyczerpaniem tematu Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie projektu do-
stosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  
5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie projektu dostosowania 
sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  8 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie projektu dostosowania 
sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego.    

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 6 obecnych członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawo-
wych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za przedsta-
wienie opinii poszczególnych Komisji i poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Adama Pro-
kopa o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawo-
wych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego.
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał projekt uchwały w sprawie projektu 
dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do no-
wego ustroju szkolnego i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało
za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi 
załącznik do protokołu).

 

Ad 10. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym projektem uchwały jest projekt uchwały w sprawie  Gminnego programu  przeciwdziałania 
przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie.  Poprosiła p.o. Kierownik Gminnego
Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach  o zabranie głosu.

P.o. Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach – Pani Maria Pyrcz omówiła
projekt tej uchwały. Powiedziała, że zgodnie z ustawą o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, do 
zadań gminy należy opracowanie i realizacja gminnego programu przeciwdziałania przemocy w ro-
dzinie i ochrony ofiar. Dotychczasowy program podjęty był w marcu 2013 roku i obowiązywał do 
2016 roku. Powiedziała, że gmina podejmuje działania na rzecz przeciwdziałania przemocy w ro-
dzinie, w szczególności w ramach pracy zespołu interdyscyplinarnego lub grupy roboczej. Zada-
niem zespołu jest integrowanie i koordynowanie działań jednostek organizacyjnych pomocy spo-
łecznej, gminnej komisji rozwiązywania problemów alkoholowych, Policji, oświaty, ochrony zdro-
wia, organizacji pozarządowych oraz specjalistów w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzi-
nie. Powiedziała, ze zespół interdyscyplinarny został utworzony w 2011 roku. Dodała, że aby kon-
tynuować działania, niezbędne jest uchwalenie Programu. 
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie
projektu uchwały. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. W związku z brakiem pytań Przewodni-
cząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników
opiniowania projekt uchwały w sprawie  Gminnego programu  przeciwdziałania przemocy w rodzi-
nie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie  Gminnego programu  
przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie.  

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  8 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie  Gminnego programu  
przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 6 obecnych członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie  Gminnego programu  przeciwdziałania prze-
mocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji i  poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy-
Wiesława Gajdowskiego o odczytanie treści  projekt uchwały w sprawie   Gminnego programu 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski  odczytał   projekt  uchwały w sprawie
Gminnego  programu  przeciwdziałania  przemocy  w  rodzinie  oraz  ochrony  ofiar  przemocy  w
rodzinie.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projekt  uchwały w  sprawie  Gminnego  programu  przeciwdziałania  przemocy  w  rodzinie  oraz
ochrony ofiar  przemocy w rodzinie   i  poddała go pod głosowanie.  W głosowaniu jawnym 15
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 11.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,   że
kolejnym  punktem obrad sesji jest  Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w
Gminie Barciany za 2016 rok.  Powiedziała,  że we wczorajszym posiedzeniu komisji  nie mogła
uczestniczyć  Przewodnicząca  Gminnej  komisji  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych,  z
powodu  pełnienia  w  tym  czasie  obowiązków  służbowych.   Poprosiła  o  przedstawienie  tego
sprawozdania.

Przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – Pani Ewa Bilska
przedstawiła  sprawozdanie.  Powiedziała,  że  z  ubiegłego  roku  zostały  środki,  ale  zostaną  one
przeznaczone na pokrycie kosztów wynagrodzenia psychologa pani Dagmary Rosikoń w związku
ze zwiększeniem czasu pracy  o 1 godzinę.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za przedstawie-
nie tego sprawozdania. Zapytała, czy są pytania w tej sprawie.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski powiedział, ze chodzi mu o kwestię wy-
gospodarowania tych 15 tys. Niedawno został uchwalony Program Przeciwdziałania Alkoholizmo-
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wi i Program Przeciwdziałania Narkomanii i tam już sygnalizowano o potrzebie zwiększenia porad 
psychologa. W tych programach także znalazło się stwierdzenie dot. potrzeby koordynatora. Uwa-
ża, że należałoby zastanowić się nad tą kwestią, tj. zwiększenie godzin psychologa, bo z roku na rok
coraz więcej osób  jest bardziej otwartych na korzystanie lub zastanowić się nad koordynatorem.

 Przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – Pani Ewa Bilska 
powiedziała, że od stycznia tego roku pani Rosikoń ma zwiększone godziny.

Głos zabrał radny Zbigniew Stanicki, który jest także członkiem Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i powiedział, że te środki bardzo przydadzą się w tym roku, ponieważ 
pojawia się problem cyberprzemocy. Szkoły chciałyby realizować ten temat. Dzielnicowi nie są w 
tej dziedzinie przeszkoleni, a wiedzą, że są osoby w Polsce, które realizują takie szkolenia. Zapro-
ponował, by te środki przeznaczyć na specjalistów, którzy zajmują się tym problemem. Proponuje, 
by w 4 szkołach przeprowadzić takie spotkania z rodzicami.    

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za dyskusję.
Ad 12.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła Wójta Gminy   o
udzielenie odpowiedzi na interpelacje.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  udzielił  odpowiedzi  na  interpelację  radnego  Piotra  Drozda  
w  sprawie  mostu  w  Krelikiejmach.  Powiedział,  że  pomysł  jest  dobry.  Przekaże  tę  sprawę  do
Referatu  Inwestycji.  Gmina wystąpi  do Powiatu.  Kwestię  dróg gminnych przekaże  do Zakładu
Utrzymania  Dróg,  Zieleni  i  Gospodarki  Mieszkaniowej  celem  przyjęcia  do  planu  i  w  miarę
możliwości realizacji.

Następnie Wójt Gminy odpowiedział na interpelację radnej Mariany Stefańskiej w sprawie słupa
energetycznego.  Powiedział,  że  odpowiedź  nie  wpłynęła,  sprawa  zostanie  ponowiona.  Kwestia
zamku –Gmina podejmie  próby kontaktu  się  z  właścicielem.  Jeżeli  to  się  nie  uda,  pracownicy
gminy uprzątną.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za udzielone
interpelacje.  
  
Ad  13. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad są wolne wnioski i informacje.  
 

Wniosków i informacji nie zgłoszono.

Ad 14. Wnioski mieszkańców.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie wnio-
sków mieszkańców.

Głos zabrała Pani Anna Smakosz – Dyrektor Zespołu Szkół w Mołtajnach  i powiedziała,  że w
związku z tym, że Szkoła Podstawowa w Mołtajnach pozyskała imię Jana Pawła II , zaplanowali
uroczystość z udziałem władz kościelnych, Kuratorium w dniu 18 maja br. Poprosiła o zarezerwo-
wanie tego terminu, a zaproszenia dla radnych prześle w stosownym terminie.  
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Wniosków mieszkańców nie zgłoszono.

Ad 15. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie spraw
różnych.  

Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poinformowała,  że  Wójt
Gminy skierował pismo do Starosty Powiatu Kętrzyńskiego w sprawie wspólnej realizacji zadań z
zakresu  inwestycji  lub  remontu  dróg powiatowych na  terenie  Gminy Barciany.  Przedstawiła  to
pismo i poinformowała, ze o tej sprawie na wczorajszym posiedzeniu Komisji mówiła szczegółowo
Sekretarz Gminy.  
      
Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 16. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas, w związku z wyczerpaniem
porządku  obrad  XXX  sesji  Rady  Gminy,  zamknęła  jej  posiedzenie  o  godz.  13.55,  dziękując
wszystkim za udział.

         
        Przewodnicząca Rady Gminy

    Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant:
Emilia Żelichowska
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